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Skolebestyrelsesmøde  Dagsorden 
Dato: 11. januar 2024 
Tid: Formøde: 17.30 – 18.00 

SB-møde: 18.00 – 20.15 
Mødested: Personalerum Nord 
Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Kenneth Westerberg-Christensen, Kirsten Lundager 
Fraværende:  
Gæstedeltagere:  
Mødeleder: Formanden 
Ordstyrer: Næstformanden 
Referent: Kenneth Westerberg-Christensen 

 

Nr. Tid Punkt Behandling Referat 

1 18.00 – 
18.05 

Godkendelse af dagsorden, samt referat fra 
22. november2023, valg af ordstyrer 

Beslutning Godkendt. 
 

2 18.05 – 
18.30 

Meddelelser 

• Elevråd 

• Skoleledelse 

• Formand 

• Medarbejdere 

• Andre, herunder 
forældrehenvendelser 

Orientering Elevråd: 
Elevrådet skal til Lærfest i Bellacenteret i marts. Elevrådet har en stand, som 
skal fortælle om Demokratid. 
En undersøgelse omkring venskabsklasser er i gang. Der tages kontakt til 
Søndre Skole.  
Forarbejdet til elevrådets møde med Skolebestyrelsen og Pædagogisk 
Styregruppe er igangsat. 
 
Formand:  
Intet nyt at berette. 
 
Skoleledelsen: 
Sygefravær 
Samlet fraværsprocent for Sct. Nicolai Skole er 3,84% 
 
Ansøgningsproces til lejrskoler 
Der søges til en samarbejdsskole på Island til den ene klasse. 
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Der arbejdes på løsninger til den anden klasse. Det er ikke givet endnu, 
hvilket klasse fra Sct. Nicolai, som der søges til. 
Skolebestyrelsen ønsker at være orienteret omkring lokationerne samt 
ansøgningsprocessen. 
 
Personalet – undervisning i brugen af kunstig intelligens: 
Lærerpersonalet fik undervisning i kunstig intelligens d. 3. januar vedrørende 
ChatGPT, reglerne omkring dette og andre programmer, hvor der benyttes 
kunstig intelligens. 
 
Arbejdet med udvikling af inkluderende indsatser (mellemform): 
Der arbejdes på etablering af en mellemform, hvor indsatsen foregår over en 
bestemt periode. Der ansøges om økonomi til denne. 
 
Arbejdet med udvikling af PLC, herunder teknologiforståelse: 
Det Pædagogiske LæringsCenter (PLC) er under udvikling, da blandt andet 
teknologiforståelse forventes at blive en større del af undervisningen. 
 
 
Foreløbig tal omkring skolens økonomiske resultat 2023: 
Skolen forventer et lille overskud på ca. 180.000 kr. 
SFO forventer et minimalt underskud på ca. 5.000 kr. 
 
Resultater Socioøkonomisk ramme: 
Skolen ligger ”over forventet” i forhold til karaktergennemsnittet. 
 
SFO-ledelsen:  
Velbesøgt juletræsfest med mange tilmeldinger og god stemning. 
Mange gode aktiviteter og velbesøgt december måned på Strandgården. 
 
Medarbejdere: 
SFO: 
Intet nyt at berette 
Lærer: 
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Der opleves meget sygdom blandt eleverne. Det kan gøre noget for 
undervisningen. 
 
Andre: 
 

3 18.30-
19.00 

Forberedelse af mødet med 
skoleudvalgsformand Ali Yahya og direktør 
Henrik Laybourn torsdag d. 14. marts 2024 
fra 17-18. 
Vi skal drøfte, hvad vi vil prioritere at 
fremhæve, herunder hvilken 
præsentationsform/layout, som der skal 
anvendes til mødet. 
 
Dagsorden til mødet d. 14, marts 24 er 
indsat nedenfor. 
 
 
Kære alle 
  
Formanden for Skoleudvalget, Ali Yahya vil gerne 

invitere til uformelle møder på skolerne – med 
repræsentanter for 

skolebestyrelsen/skoleledelsen.  
  
På møderne vil Ali gerne høre om, hvad der rører 
sig på skolerne, idet et særligt fokus for 

udvalgsformanden er: 

• Hvad fungerer godt i dag i forhold til det 
at drive skole? (Rammerne, 

forvaltningens understøttelse, den 
politiske understørrelse mv.) 

• Hvilke forhold driller i forhold til det at 

drive skole? (Hvad bør vi forsøge at gøre 
bedre?) 

 
I forhold til ovenstående to spørgsmål, må 

deltagerne meget gerne være meget konkrete af 

hensyn til mulighederne for at kunne arbejde 

videre med / gøre noget i forhold til det, der 
nævnes. 

Drøftelse og 
beslutning 

Hvad fungerer godt? 
Historien om ”kulturinstitutionen” Sct. Nicolai Skole som overvejende positiv. 
Mange elever søger ind på skolen. 
 
Eleverne trives godt på skolen og en god forældreopbakning til skolen. 
 
Fælles efteruddannelse af kommunes personale, samt kommunale netværk 
 
CO-teaching som en undervisningsform og der efterspørges mere CO-
teaching blandt personalet. 
 
Hvilke forhold driller? 
Kapacitetsproblemer – hvad tænker skoleudvalget og hvordan vil de løse det? 
Man kan indtænke KØS som en kapacitetsløsning 
 
De trafikale omkring skolen 
 
Faglokalerne er finansieret for egne midler 
 
Problematikken omkring forskellige forvaltninger som varetager forskellige 
områder – en frygt for at tingene løber ud i sandet? 
 
Manglende kompetenceudvikling til lærerne vedrørende den stigende 
inklusion 
 
Dilemmaet vedrørende digitale læremidler vs. Analoge læremidler – 
Kommunens indkøbsaftaler 
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 Lovparken – Køge Festuge – optimering af Lovparken som byrum til gavn og 
understøttelse og elever og borgerne  
 
Hvordan skal formen være? 
Der stilles forslag til en videopræsentation og en powerpoint præsentation 

4 19.00-
19.10 

Input til mødet i februar med Pædagogisk 
styregruppe og en elevgruppe fra elevrådet: 
 
Hvad ønsker skolebestyrelsen at vi skal 
drøfte? 

Drøftelse og 
godkendelse 

Punkter: 
Etablering af venskabsklasser – på tværs i kommunen 
Kostpolitik 
Mobilpolitik 
Undervisning på Strandgården 
Variation i undervisning – ”alternativ” undervisning som lektiecafé, 
juniorpraktik, åben skole m.m. 
 

5 19.10- 
19.20 

Drøftelser omkring kostpolitik, herunder 
nedsættelse af en arbejdsgruppe, se 
vedhæftede nuværende politik 

Drøftelse og 
godkendelse 

Punktet udskydes til næste gang 

6 19.20 – 
19.40 

Valgprocedure til kommende års valgfag på 
7. og 8. årgang, punktet er ved Lotte 
Nowack: 
Orientering fra møde afholdt med 
valgfagslærerne 5. jan. 2024: 
Nuværende struktur for valgfagene, 
herunder forbrug af lærerressourcerne og 
samarbejde med eksterne 
Udfordringer med afholdelse af prøverne 
Prøvevalg på nuværende 6. årgang inden 
udgangen af marts (4 prioriteringer) 
Grænse for oprettelsen af et fag skal 
fastsættes 
Endeligt valg af valgfag, inden fagfordelingen 
Udsigter til ændringer i udbud af 
valgfag/prøvebekendtgørelsen, ved ny 
folkeskolereform 
 

Orientering, 
drøftelse og 
videre proces 

1 lærer har i snit 15 elever (som udgangspunkt) 
 
Der er usikkerheder omkring valgfagene fra ministeriets side fra år 2025.  
 
Vi drøftede :  
Samlæsning af 7. og 8. klasse valgfag, herunder om fagene kan spredes ud 
over ugens dage. Skematekniske udfordringer og fordele ved to lærer på 
fagene. 
 
Eleverne har en opfattelse af at komme sin parallel klasse tættere på ved at 
undervisningen ligger på tværs af årgangen 
 
Skolebestyrelsens holdning er, at prøvevalg er en god idé og at elevernes 
prioriteter, som udgangspunkt skal opfyldes. Enten 1. eller 2. prioritet. 
 
Der er drøftelser omkring minimumsgrænse for oprettelse af hold. 
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7 19.40 – 
19.45 

Drøftelse af lukkedage i SFO i forbindelse 
med ny ferieplan for skoleåret 2024-25, ved 
Kirsten Lundager. 
 
 
Orientering om socioøkonomisk 
Input til møde med PS og elevrådet 
Valg til skolebestyrelsen 
Nedsættelse af arbejdsgruppe omkring 
kostpolitik 
 
 

Drøftelse og 
beslutning 

Udskudt. 

8 19.45-
19.50 

Forberedelser til Valg til skolebestyrelsen 
2024 – se vedhæftede tidsplan 
 

Godkendelse Tidsplanen for valg til skolebestyrelsen bliver gennemgået. 
Der afholdes valgmøde tirsdag d. 14. maj kl. 17.30 – 18.30. Hele 
skolebestyrelse skal deltage. 
Sidste frist for stillernes underskrivelse af kandidatopstilling er fredag d. 24. 
maj 
Fristen for aftale om fredsvalg er tirsdag d. 28. maj kl. 17.30 – 18.30. Hele 
skolebestyrelse skal deltage. 
 
Planen er godkendt. 
 
Der er 4 fra skolebestyrelsen som er på valg.  

9 19.50 -
20.10 

Orientering - Nyt fra Arbejdsgrupper 
2023/2024: 
 

• Bygningskapacitet og trafik og 

Fysiske rammer 

Martin Birk-Sørensen, Peter Borgselius, 
og Kris Nielsen er med i gruppe. Lotte 

 Nyt fra Arbejdsgrupper 2023/2024: 
 

• Bygningskapacitet og trafik og Fysiske rammer 

 

• Fritidsdelen på Sct. Nicolai:   
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Nowack deltager ved afklarende 
spørgsmål etc. 

 

• Fritidsdelen på Sct. Nicolai 

Elevrådsrepræsentant(?), Chresten 
Hegner, Martin Birk-Sørensen, Kirsten 
Lundager, Heidi Larsson, Kenneth 
Westerberg- Christensen, Lotte Nowack 

 

• Forældresamarbejde - 

kommunikation og anerkendende 

samarbejde, herunder arbejdet med 

10-årsrulhjulet for kontaktforældre 

 

• Arbejdsgruppen Mobilpolitik: 

Fra skolebestyrelsen – Guja Rut 

Gudmundsdóttir, Chresten Hegner, 
Lotte Nowack og evt. Dennis 

Mortensen. 

Personalet - Thomas Larsen, Simona La 
Fata, Marc Rerup 

 
 

• Åben skole 

Chresten Hegner, Lotte Nowack, Guja 
Gudmondsdóttir 

• Forældresamarbejde - kommunikation og anerkendende 

samarbejde: 

 

• Arbejdsgruppen Mobilpolitik 

 

Evt.    

Kommende, 
der afventer 
behandling 
 

Afventer: 
Princip om lejrskoler som springbræt til 
internationalt samarbejde, der er endnu ikke 
nedsat en arbejdsgruppe 
 
 

 Bestyrelsen pr. 1. august 2023 

• Guja Rut Gudmundsdóttir (Valgt i 2020) 

• Heidi Larsson (Valgt i 2020) 

• Peter Borgselius (Valgt i 2020) 

• Dennis Mortensen (Valgt i 2022, trådt ind i 2023) 
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Ryk undervisningen ned på Strandgården 
som konkret punkt. 
 
Der arbejdes på at få Skole og Forældre til at 
fortælle om tilsyn i skolebestyrelsen.  
 
Udlån af lokaler til næste gang 
 

• Martin Birk-Sørensen (Genvalgt i 2022) 

• Chresten Hegner (Valgt i 2022) 

• Kris Nielsen (Valgt i 2022) 

• Medarbejderrepræsentant Johnny Larsen  

• Medarbejderrepræsentant Ninni Saxtorff Neumann 

• Elevrådsrepræsentant Gustav 8.A 

• Elevrådsrepræsentant Laura 6.B 

 
Suppleanter: 
Linnea Caroline Nikdel- Johnston (Valgt i 2022) 

 

Kommende mødedatoer: 

Ordinære møder er som udgangspunkt med et formøde for de 
forældrevalgte fra 17.30-18.00, og derefter afholdes det ordinære møde fra 
18.00-20.15. Møderne holdes på Nord. 
 
Mandag d. 28. august 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag d. 31. august 2023: Dialogmøde på rådhuset 
Tirsdag d. 19. september 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag d. 4. oktober 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag d. 1. november 2023: Kontaktforældremøde kl. 19.00-21.00 i 
samlingssalen på Syd. 
Obs ændret til 22. november (Torsdag d. 23. november 2023): 
Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag d. 11. januar 2024: Skolebestyrelsesmøde  
Mandag d. 12. februar 2024: Skolebestyrelsesmøde med PS og elevrådet med 
forplejning – 17.00-21.00 
Torsdag d. 14. marts 2024: Skolebestyrelsesmøde (et længere møde med 
forplejning) – evt. deltagelse ved skoleudvalgsformanden fra 16.45-20.15 
Onsdag d. 17. april 2024: Skolebestyrelsesmøde 
April: Der skal være valg til skolebestyrelse – mere info følger. 
Tirsdag d. 14. maj 2024: Skolebestyrelsesmøde 



 
 

8 
 

Mandag d. 10. juni 2024: Skolebestyrelsesmøde med sommerafslutning 
17.30- til ca. 21.15 

 


